
Zápis z jednání 21. valné hromady Českého florbalu 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------  

Místo a čas konání: Brno, Univerzitní areál Kampus, 9. 6. 2019, 10.00 

 

1) Zahájení, schválení jednacího řádu, schválení programu, volba pracovního předsednictva 

a volba mandátové komise  

V úvodu vystoupil prezident Českého florbalu Filip Šuman a přivítal všechny delegáty a hosty 21. 

valné hromady. Následně všem v krátkosti přiblížil organizaci celé valné hromady včetně hrubého 

časového harmonogramu. 

Delegáti VH schválili jednací řád valné hromady dle předloženého návrhu. Delegáti VH schválili 

program valné hromady dle předloženého návrhu. Delegáti schválili návrh, aby pracovní 

představenstvo pracovalo ve složení: Filip Šuman, Martin Musil, Michal Peterka, Jaroslav Šedivý, 

Renata Typlová, Daniel Novák a David Zlatník. Pracovní předsednictvo zvolilo Filipa Šumana za 

předsedajícího valné hromady. 

Delegáti hlasovali o složení mandátové komise. Za členy byli navrženi Vladimír Štorek, Jan Krkoška a 

Tomáš Březina. Delegáti schválili navržené složení mandátové komise. 

Následně byla během jednání schválena zpráva mandátové komise, kdy ze 79 pozvaných delegátů 

bylo přítomných 67 delegátů, což představuje účast 84,8 % oprávněných delegátů. Díky tomu je 21. 

valná hromada Českého florbalu usnášeníschopná a je oprávněna přijímat platná usnesení. Pro přijetí 

platného usnesení je třeba souhlasu nadpoloviční většiny přítomných delegátů. Nadpoloviční většina 

z přítomných delegátů je tedy 34 delegátů.  

 

 

2) Schválení volebního řádu a volba volební komise 

Delegáti VH schválili volební řád dle předloženého návrhu. 

Delegáti hlasovali o složení volební komise. Za členy byli navrženi David Kytler, Luděk Červ a Martin 

Bocian. Delegáti schválili navržené složení volební komise. 

 

 

3) Zpráva o činnosti Českého florbalu za období od 20. VH a současném stavu florbalu 

Filip Šuman přednesl zprávu o činnosti Českého florbalu a stavu rozvoje českého florbalu. Nastínil 

také nejdůležitější události, které se v sezoně 2018/2019 udály: 

- zavedení listin rozhodčích 

- plný náběh kreditního vzdělávacího systému 

- 2. rok projektu manažerů 

- posilování profesionální struktury v oddílech 

- rozšíření programu Můj klub 

- finalizace nového licenčního řádu 

- změny práce s krajskými výběry 

- pilotní projekt národního výběru U17 

- příprava Národní agentury pro sport 

- domácí Mistrovství světa mužů 

- nová smlouva s Českou televizí 

- juniorský titul mistrů světa 

- nový systém podpory oddílů přes MŠMT 

- rozšíření funkce pro oddíly ve FIS 



- úspěšný ekonomický rok 

 

F. Šuman krátce okomentoval jednotlivé události uplynulé sezony. Vyzdvihl důležitost valné hromady, 

jako setkání, na kterém se mohou potkat zástupci oddílů napříč celou ČR (od dobrovolníků v malých 

oddílech po manažery elitních oddílů). Český florbal patří v České republice ke sportům, které přivádí 

nejvíce dětí ke sportu. F. Šuman popsal největší změny, kterými nyní český florbal prochází. 

 

Nejdůležitější oblasti: 

 

Finance 

-rychlý vývoj 

-podpora města 

-program Můj klub 

-národní agentura pro sport 

-finance v roce 2020 

Oddíly získají v roce 2019 v programu Můj klub 120 milionů Kč, což je o 50 milionů Kč více než 

v loňském roce. F. Šuman informoval o plánovaném vzniku agentury pro sport. 

 

Lidské zdroje 

-profesionalizace v oddílech 

-vzdělávání oddílů 

-program manažerů – oddíly oddílům 

-komplexní program podpory 

V oddílech dochází k posilování profesionalizace struktury. Tato profesionalizace je velice rychlá a 

pozitivní. V roce 2010 pracovalo v oddílech na plný úvazek 10 osob, v roce 2018 151 (dalších více 

než 100 lidí pracuje na poloviční úvazek a větší úvazek). 

 

Sportovní haly 

-největší překážka rozvoje oddílů 

-spolupráce s ostatními sporty 

-„nikdo za nás nic nepostaví“ – každý oddíl se musí snažit 

 

 

4) Zpráva revizní komise 

 

T. Frank přečetl jménem nepřítomného předsedy ORK P. Zahradníčka zprávu ORK. ORK pracovala 

ve složení Pavel Zahradníček (předseda), Petr Zvěřina a Libor Schneider (členové). Ve zprávě 

delegáty seznámil s činností samotné komise a s případy, které ORK řešila během posledního roku. 

ORK řešila pouze 3 případy. Důvod takto nízkého počtu případů komise neshledala, spíše se jedná o 

náhodu. Dvěma případům ORK nevyhověla, jednomu částečně ano. Oddíl Black Angels podal 

dovolání k ČOV. Delegáti následně vzali zprávu ORK na vědomí. 

 

 

5) Zpráva o hospodaření za rok 2018 a návrh rozpočtu na rok 2019 

Předseda Komise ekonomiky a infrastruktury Daniel Novák přednesl zprávu o hospodaření. Na 

minulém jednání VH byl schvalován rozpočet v situaci, kdy po několika letech bylo známo, jak bude 

přistoupeno k rozdělení státní podpory včetně její výše pro ČF. Prioritou při sestavení rozpočtu zůstala 



snaha udržet programy podpory. Z ekonomického hlediska byl pro Český florbal rok 2018 velmi 

úspěšný a to zejména kvůli domácímu MS mužů a aktivaci marketingových partnerů. D. Novák 

informoval přítomné také o hospodaření regionů, kdy všechny regiony hospodařily lépe, než byl jejich 

plán. D. Novák dále informoval o ekonomickém auditu obou společností (Český florbal s.r.o. a Český 

florbal), kdy tento audit proběhl bez výhrad a s pochvalou. Rozpočet na rok 2019 navržen jako mírně 

deficitní. V rámci aktualizace rozpočtu se objevily návrhy na navýšení nákladů v oblasti reprezentace, 

podpory florbalu hendikepovaných a zejména v oblasti podpory členských oddílů, kde došlo 

k finančnímu posílení programu podpory na cestovné, vytvoření nového programu podpory Můj klub a 

zapracování nového Komplexního programu podpory. Tyto plánované náklady navýšily původně 

plánovaný schodek. 

 

 

6) Programy podpory na rok 2019 

Byly představeny jednotlivé programy podpory: 

 Program podpory č. 1 - Vznik nových družstev - podpora vzniku nových mládežnických 

družstev i celých oddílů. Představil J. Jirovský (ředitel nesoutěžního úseku). Program zaměřen 

na území, kde je potřeba vytvoření či doplnění dlouhodobých soutěží. Využití podpory ve 

spojitosti s rozvojovým plánem regionu i pro vznik celých nových oddílů. Možnost víceletých 

plánů na vznik nových oddílů /družstev. 

 Program podpory č. 2 - Cestovné mládežnických družstev - podpora družstev s vyššími 

náklady na cestovné v soutěžích. Udržení účasti družstev i v méně florbalově rozvinutých 

regionech a soutěžích. Pozitivní reakce na posuzování přidělení podpory podzim X jaro. 

Navýšení finanční podpory napříč programem a garance jejich přidělení. 

 Program podpory č. 3 - Komplexní program – vzdělávání a další rozvoj oddílů za účelem 

zkvalitnění jejich činnosti. Významné rozšíření množství zapojených oddílů přímo do 

komplexního programu s garancí napříč regiony i kraji. Vytvoření komplexní metodiky rozvoje 

oddílu – organizační, sportovní a komunikační složka. Propojení výstupů komplexního 

programu do práce regionálních složek v rámci regionálních rozvojových plánů a práce 

s dalšími oddíly mimo komplexní program rozvoje. Zintenzivnění práce se zástupci všech 

oddílů – vzájemná společná setkání a workshopy znovu napříč regiony. Do PP3 zapojeno 72 

oddílů.  

 Program podpory č. 5 - Podpora vzdělávání trenérů – podpora zkvalitnění vzdělávacího 

procesu trenérů a možnost zahraničních stáží. Představila R. Typlová (předsedkyně Komise 

vzdělávání a talentované mládeže). Pokrytí zahraničních stáží pro české trenéry elitními týmy 

z TOP 3 zemí: Švýcarsko – Willer Ersigen; Finsko – Era Wiikingit; Švédsko – Pixbo 

Walenstam (snaha o upgrade elitního týmu SWE). Rozšíření dostupnosti i pro trenéry 

ostatních celostátních soutěží mužů, žen, juniorů, juniorek, metodiků a šéftrenérů mládeže. 

Zapojení elitních florbalových zahraničních odborníků a českých a zahraničních expertů 

z jiných sportů do systému vzdělávání. 

Soutěžní projekty: 

 Superliga mužů, Extraliga žen, 1. liga mužů a 1. liga žen – projekt užší spolupráce mezi ČF a 

týmy v elitních soutěžích. Představil M. Musil (předseda Komise elitního florbalu a 

medializace). Motivace oddílů k organizaci nadprůměrných utkání a práce s fanoušky 

v elitních soutěžích. Platformy pro společná setkání oddílů a podpora propagace elitních 

soutěží. 1. liga mužů – pokračování nastavení projektových utkání s cílem přípravy oddílů na 

nároky Superligy. 



 Podpora marketingu a komunikace superligových oddílů – projekt zaměřený na oblast 

marketingu a komunikace v Superlize mužů. Představil M. Musil (předseda Komise elitního 

florbalu a medializace). Platforma pro společné setkávání a rozvoj nejvyšší mužské soutěže. 

Sdílení praxe a vzdělávání oddílů v daných oblastech. Intenzivnější práce jeden na jednoho 

se zaměřením na vlastní vytyčené plány oddílů. Zaměření se na zvýšení kvality internetových 

přenosů. 

 

 

7) Mistrovství světa mužů 2018 

F. Šuman informoval o proběhlém MS 2018, které bylo velice úspěšné, a představil jeho klíčové části: 

- návštěvnost – celkem 181 518 (nový rekord); rekord 1 utkání – 16 276; se školou na MS – 

účast 22 258 dětí z 522 škol napříč ČR; 25% diváků ze zahraničí 

- zájem veřejnosti – unikátní dosah přenosů ČT (2 022 000 diváků); odsledovaný čas MS jen na 

ČT (4 580 000 hodin – ekvivalent 6 kompletních sezon Superligy včetně play-off); okamžiky, 

kdy byl ČT sport nejsledovanější kanál ze všech českých programů; během MS více než 1500 

příspěvků v médiích 

- klíčové skupiny – akce starostové na MS (54 potvrzených měst); firmy  - dobrá účast partnerů 

a dalších významných firem; zástupci krajů – hejtmané, lidé z krajských úřadů; přímé zapojení 

oddílů – dobrovolníci, propagace, akce v regionech, školy, partneři; další svazy – na MS účast 

představitelů cca 60 %velkých a středních svazů 

- externí hodnocení – 18. největší akce mezi 83 hodnocenými akcemi roku 2018; 99 % diváků 

mělo s MS pozitivní zkušenost; obecně vysoké hodnocení úrovně organizace akce; pozitivní 

hodnocení od účastníků a IFF 

- ekonomika – pozitivní výsledek hospodaření MS; náklady pod kontrolou; příjmy (ticketing, 

veřejná podpora, partneři); využití pozitivního výsledku pro podporu oddílů 

F. Šuman poděkoval Z. Svobodové a celému organizačnímu týmu za skvěle odvedenou práci na MS. 

 

 

8) Rozvojový plán a priority dalšího vývoje českého florbalu 

F. Šuman krátce představil plnění cílů rozvojového plánu schváleného 20. VH ČF. Rozvojový plán 

rozdělen do sedmi oblastí: 

 rozvoj a mládež 

 úspěšnost a atraktivita 

 struktura florbalu a systém řízení 

 politika, diplomacie a mezinárodní oblast 

 finance a ekonomika 

 komunikace, medializace a marketing 

 vzdělávání a metodika 

Klíčový materiál pro směřování Českého florbalu. 

 

 

9) Diskuse k předloženým zprávám 

V diskuzi byla projednávána tato témata: 

- aktuální informace k vyúčtování programu Můj klub a Rejstříku sportovců - V programu MŮJ 

KLUB v současnosti nejprve vyplácí prvožadatele, následně by měly být finance postupně zasílány do 

ostatních oddílů. Administrace je výrazně opožděna z důvodu nedostatečných personálních kapacit 



na MŠMT. Vyřizování žádostí bylo územně rozděleno do 14 oblastí, kde každá tato oblast má 

přidělené zodpovědné úředníky. V rámci Rejstříku sportovců v tuto chvíli základní povinnost pro oddíly 

splnil český florbal tím, že zanesl členská data všech oddílů. Všem oddílům byla doporučena 

registrace a nahrání i těch členů, kteří nejsou registrovanými členy ČF. 

- centralizace pracovišť ČF – Řešena otázka zda by Český florbal neměl mít celostátní sekretariát 

centralizovaný pouze do Prahy. Historicky budována soutěžní část ČF v Brně, ostatní části v Praze. T. 

Frank informoval, že je otevřený diskuzi v budoucnosti. 

- přihlášky do soutěží – pro přihlášení do 1. ligy dorostenců měly oddíly povinnost mít přihlášené 

družstvo v kategorie přípravka; 12 družstev podmínku nesplnilo a nebylo jim tak umožněno přihlášení 

do soutěže. Diskutováno plnění podmínek. 

- přestupní řád – diskuze probíhaly, nebyl vznesen návrh na změnu; současné nastavení řádu je 

funkční 

 

Všechny dotazy včetně doplňujících byly zodpovězeny. Delegáti následně odhlasovali ukončení 

diskuze. 

 

 

10) Schválení usnesení 

V tomto bodu proběhlo hlasování o jednotlivých usneseních (viz soubor schválených usnesení). 

 

 

11) Volby orgánů  

F. Šuman nejprve poděkoval odstupujícím členům VV ČF – Jiřímu Kučerovi, Martinu Sýkorovi, 

Jaroslavu Šedivému a Davidu Zlatníkovi. 

 

Předseda Volební komise David Kytler vedl volby orgánů. Nejprve proběhla veřejná volba prezidenta 

ČF. Prezidentem ČF byl na období 2019 – 2022 zvolen Filip Šuman počtem 64 hlasů (1 proti, 1 se 

zdržel).  

 

Následně před volbou členů Výkonného výboru ČF Filip Šuman oznámil výsledky volby členů VV ČF 

na jednání hejtmanů, kde byli za členy VV zvoleni Petr Galasovský, Michal Peterka a Renata Typlová. 

VH výsledky této volby vzala na vědomí 

 

Pokračovalo se v tajné volbě dalších členů VV. Kandidáti se představili a následovalo hlasování. 

David Kytler následně seznámil delegáty s výsledky tajné volby. Odevzdáno bylo 66 platných 

hlasovacích lístků. 

 

Zvoleni byli: 

 

- Václav Culka  46 hlasů; 

- Jan Maceček  40 hlasů; 

- Martin Musil  48 hlasů; 

- Petr Musil  44 hlasů; 

- Daniel Novák  50 hlasů; 

 

- Jiří Gurkovský  22 hlasů = nezvolen 

- Jan Šťastník  36 hlasů = nezvolen 



 

 

David Kytler ukončil volby orgánů a následně delegáti schválili zprávu volební komise o průběhu a 

výsledcích voleb. 

 

 

12) Závěr 

Na závěr prezident Filip Šuman poděkoval všem účastníkům 21. valné hromady za hladký průběh a 

s přáním úspěšné další sezóny oficiálně valnou hromadu ukončil. 

 

V Brně 9. června 2019 

 

 

 

 ……………………………….. 

        Prezident ČF  

 

 


